



ໜ່ວຍງານຂ່າວສານ ພະແນກສັງລວມ ຫ້ອງການ ທຫລ ໂທ / ແຟັກ (856-21) 260283

ທະນາຄານກຳນົດນະໂຍບາຍສິນເຊື້ອສະເພາະ ເພື່ອຊ່ວຍຂະແໜງການເສດຖະກິດທີ່ໄດ້ຮັບຜົນກະທົບຈາກໂຄວິດ-19



ປັດຈຸບັນ, ການແຜ່ລະບາດພະຍາດອັກເສບປອດຈາກເຊື້ອຈຸລະໂລກສາຍ ພັນໃໝ່ໂຄວິດ-19 (covid-19) ພວມແຜ່ລາມໄປເກືອບທຸກຝັ່ງທີ່ຂອງໂລກຊຶ່ງ ອົງການອະນາໄມໂລກໄດ້ປະກາດເຫດການສຸກເສີນທາງດ້ານສາທາລະນະສຸກເປັນ ການລະບາດຄັ້ງໃຫຍ່ ແລະ ຮຽກຮ້ອງໃຫ້ບັນດາປະເທດໃນທົ່ວໂລກຍົກລະດັບ ມາດຕະການເຜົາລະວັງ, ສະກັດກັ້ນ, ຄວບຄຸມການລະບາດ ແລະ ໂຕ້ຕອບ. ການ ແຜ່ລະບາດຂອງພະຍາດດັ່ງກ່າວ ບໍ່ພຽງແຕ່ສ້າງຄວາມເສຍຫາຍຕໍ່ຊີວິດຂອງມວນ ມະນຸດຂອງຫຼາຍປະເທດໃນໂລກ ແຕ່ຍັງສິ່ງຜົນກະທົບຮຸນແຮງທີ່ສຸດຕໍ່ຫຼາຍຂະ ແໜງການເສດຖະກິດຂອງຫຼາຍປະເທດ ລວມທັງ ສປປ ລາວ ໂດຍສະເພາະຂະ ແໜງການບໍລິການ ແລະ ທ່ອງທ່ຽວ. ຕໍ່ບັນຫາດັ່ງກ່າວ, ລັດຖະບານໄດ້ຖືເປັນ ວາລະທີ່ສຳຄັນທີ່ສຸດໃນກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນປະຈຳເດືອນມີນາ 2020 ຄັ້ງວັນ ທີ່ 18-19 ມີນາ 2020 ໂດຍສຸມໃສ່ມາດຕະການຫຼາຍດ້ານທີ່ສຳຄັນ ແລະ ຮີບ ດ່ວນ ເພື່ອສະກັດກັ້ນ ແລະ ປ້ອງກັນການແຜ່ລະບາດ ພ້ອມທັງຊຸກຍູ້ໃຫ້ບັນດາ ກະຊວງ-ອົງການມີນະໂຍບາຍ, ມາດຕະການຊ່ວຍຂະແໜງການທາງດ້ານ ເສດຖະກິດທີ່ໄດ້ຮັບຜົນກະທົບ.

ດັ່ງນັ້ນ; ກອງປະຊຸມລັດຖະບານໃນຄັ້ງນີ້ ໄດ້ຕົກລົງ ແລະ ຮັບຮອງເອົາຫຼາຍບັນຫາ. ໜຶ່ງໃນວຽກງານທີ່ສຳຄັນແມ່ນມາດ ຕະການ ແລະ ນະໂຍບາຍກ່ຽວກັບການແກ້ໄຂຜົນກະທົບທາງດ້ານເສດຖະກິດຂອງ ສປປ ລາວ ຈາກການແຜ່ລະບາດຂອງພະຍາດ ດັ່ງກ່າວ. ສຳລັບຂະແໜງທະນາຄານ, ລັດຖະບານ ໄດ້ກຳນົດມາດຕະການໃນການຊຸກຍູ້ຫຼຸດຜ່ອນຕົ້ນທຶນ, ດອກເບ້ຍ ແລະ ອື່ນໆ ໂດຍ ສະເໜີໃຫ້ທະນາຄານແຫ່ງ ສປປ ລາວ (ທຫລ) ອອກແຈ້ງການໃຫ້ທະນາຄານທຸລະກິດສ້າງແຜນຜ່ອນຜັນ ແລະ ເພີ່ມສິນເຊື້ອເປັນຕົ້ນ ທຸລະກິດທ່ອງທ່ຽວ, ກະສິກຳສິ່ງອອກ ແລະ ຜະລິດການທົດແທນການນຳເຂົ້າ. ກອງທຶນ SMEs, ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດໂຄງການສິນເຊື້ອ ເພື່ອສິ່ງເສີມ SMEs ຈາກແຫຼ່ງເງິນກູ້ທະນາຄານຕ່າງປະເທດ. ໂດຍອີງໃສ່ທິດຊີ້ນຳຂອງລັດຖະບານທີ່ມີຄວາມເປັນຫວັງເປັນໄປຕໍ່ຂະ ແໜງການເສດຖະກິດຂອງປະເທດເຮົາທີ່ໄດ້ຮັບຜົນກະທົບ, ທຫລ ໄດ້ອອກນະໂຍບາຍສິນເຊື້ອສະເພາະເພື່ອຊ່ວຍຂະແໜງການ ເສດຖະກິດທີ່ໄດ້ຮັບຜົນກະທົບຈາກການລະບາດຂອງພະຍາດ ໂຄວິດ-19 ຕາມຂໍ້ຕົກລົງເລກທີ 238/ທຫລ, ລົງວັນທີ 26 ມີນາ 2020.

ຕໍ່ບັນຫາດັ່ງກ່າວ; ທ່ານ ເພັດສະຖາພອນ ແກ້ວວົງວິຈິດ ຫົວໜ້າຫ້ອງການ ທຫລ ໄດ້ໃຫ້ສຳພາດວ່າ: ໃນສະພາບການທີ່ ປະເທດເຮົາກຳລັງປະເຊີນກັບຄວາມຫຍຸ້ງຍາກຄັ້ງກ່າວ, ນອກຈາກ ທຫລ ຈະເອົາໃຈໃສ່ໃນການຮັກສາສະຖຽນລະພາບເງິນຕາແຫ່ງ ຊາດ ໂດຍສະເພາະການຄຸ້ມຄອງອັດຕາແລກປ່ຽນໃຫ້ມີຄວາມໝັ້ນທ່ຽງ ເປັນບຸລິມະສິດທີ່ສຳຄັນແລ້ວ, ໃນວັນທີ 20 ມີນາ 2020 ທຫລ ໄດ້ມີການດັດປັບເຄື່ອງມືນະໂຍບາຍເງິນຕາ ໂດຍສະເພາະໄດ້ຫຼຸດອັດຕາສ່ວນເງິນແຮຝາກບັງຄັບທີ່ເປັນສະກຸນເງິນກີບລົງ 1% ແລະ ເງິນຕາຕ່າງປະເທດລົງ 2% ເພື່ອໃຫ້ທະນາຄານທຸລະກິດ ໄດ້ມີແຫຼ່ງທຶນຫຼາຍຂຶ້ນໃນການຂະຫຍາຍສິນເຊື້ອ ເພື່ອຊຸກຍູ້ຂະແໜງການ ເສດຖະກິດທີ່ໄດ້ຮັບຜົນກະທົບ.

ຈາກນັ້ນ; ທຫລ ໄດ້ອອກຂໍ້ຕົກລົງ ກ່ຽວກັບນະໂຍບາຍສິນເຊື່ອ ສະເພາະເພື່ອແກ້ໄຂຜົນກະທົບຈາກການລະບາດຂອງພະຍາດ ດັ່ງກ່າວຄື: 1)ໃຫ້ທະນາຄານທຸລະກິດ ແລະ ສະຖາບັນການເງິນ ເລີ່ມຈັດຕັ້ງປະຕິບັດນະໂຍບາຍການເລື່ອນເວລາຊໍາລະໜີ້ທັງຕົ້ນທຶນ ແລະ ດອກເບ້ຍ; 2)ປັບຫຼຸດອັດຕາດອກເບ້ຍ ແລະ ຄ່າທຳນຽມໃຫ້ລູກໜີ້ຂອງຕົນບິນຜືນຖານຄວາມອາດສາມາດຂອງການເຄື່ອນໄຫວ ທຸລະກິດ; 3)ພິຈາລະນາສະໜອງເງິນກູ້ບ້ວງໃໝ່ໃຫ້ແກ່ລູກໜີ້ທີ່ໄດ້ຮັບຜົນກະທົບຕໍ່ການດຳເນີນທຸລະກິດຂອງຕົນຈາກບັນຫາພະຍາດ ດັ່ງກ່າວ ແລະ 4)ປັບປຸງໂຄງສ້າງເງິນກູ້ຄືນໃໝ່ໃຫ້ແກ່ລູກໜີ້ທີ່ໄດ້ຮັບຜົນກະທົບໂດຍກຳນົດອາຍຸສັນຍາ ຫຼື ງວດຊໍາລະຕົ້ນທຶນ ແລະ ດອກເບ້ຍຄືນໃໝ່ໃຫ້ສອດຄ່ອງກັບຄວາມສາມາດຕົວຂອງລູກໜີ້. ໃນນັ້ນ, ໃຫ້ມີໄລຍະປອດໜີ້ຕົ້ນທຶນ ແລະ ດອກເບ້ຍເປັນເວລາ 1 ປີ ຫຼື ຕາມການຕົກລົງລະຫວ່າງເຈົ້າໜີ້ ແລະ ລູກໜີ້. ໃນການພິຈາລະນານະໂຍບາຍດັ່ງກ່າວ ທະນາຄານທຸລະກິດ ແລະ ສະຖາບັນການເງິນ ຕ້ອງເບິ່ງລະອຽດສະຖານະພາບຂອງລູກໜີ້ຂອງຕົນແຕ່ລະເປົ້າໝາຍກ່ອນ ແລະ ຫຼັງສະພາບເກີດພະຍາດລະບາດໂດຍບໍ່ໃຫ້ມີຊ່ອງຫວ່າງ ສວຍໃຊ້ບັນຫາການແຜ່ພະຍາດມາເປັນຂໍ້ອ້າງເວລາມີບັນຫາຊໍາລະໜີ້.

ສໍາລັບ ທະນາຄານທຸລະກິດ ແລະ ສະຖາບັນການເງິນໃດທີ່ປະຕິບັດມາດຕະການ ແລະ ນະໂຍບາຍທີ່ ທຫລ ກຳນົດໄວ້ຈະໄດ້ ຮັບນະໂຍບາຍຜ່ອນຜັນຍົກເວັ້ນການປະຕິບັດລະບຽບກ່ຽວຂ້ອງ ໂດຍສະເພາະຂໍ້ຕົກລົງວ່າດ້ວຍການຈັດຊື້ໜີ້ ແລະ ການຫັກເງິນແຮໜີ້ ທີ່ຖືກຈັດຊື້ໜີ້ຂອງທະນາຄານທຸລະກິດ (ເລກທີ 512/ທຫລ, ລົງວັນທີ 29 ມິຖຸນາ 2018) ແລະ ສະຖາບັນການເງິນຈຸລະພາກ (ເລກ ທີ 02/ທຫລ, ລົງວັນທີ 04 ກຸມພາ 2015); ຈາກການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດນະໂຍບາຍຂ້າງເທິງ, ທຫລ ເຊື່ອວ່າຂະແໜງການເສດຖະກິດທີ່ໄດ້ ຮັບຜົນກະທົບ ຈະສາມາດແປງເບົາ ແລະ ຜືນຕົວໃຫ້ກັບຄືນສູ່ສະພາບປົກກະຕິຈາກມາດຕະການສະກັດກັ້ນ ແລະ ຕອບໂຕ້ພະຍາດໂຄ ວິດ-19 ຂອງລັດຖະບານທີ່ກຳລັງສຸມໃສ່ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດໃນປະຈຸບັນ.

ຂ່າວ-ພາບ: ຮັດສະໝີ ດວງສັດຈະ

ເສດຖະກິດລາວຈະເຂັ້ມແຂງ ຖ້າປວງຊົນຮ່ວມແຮງນຳໃຊ້ເງິນກີບ

